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Sedinta a fost convocata de primarul comunei Tia Mare ,d/l Gulie Virgil,prin dispozitia nr. 63 /21 
01 2022, cu participarea fizica a consilierilor locali. Se constata ca au fost respectate normele 
legale de distantare fizica.Din consultarea condicii de prezenta,rezulta ca din cei 13 consilieri in 
functie sunt prezenti toti,fiind intrunit cvorumul necesar prevazut de lege pentru adoptarea 
proiectelor  de hotarare  de pe  pe ordinea de zi a  sedintei. 
Apoi, secretarul Consiliului local  da citire procesului verbal incheiat in sedinta anterioara a 
Consiliului local si nefiind obiectii, se supune la vot si se aproba. 
Primarul comunei, Virgil Gulie solicita suplimentarea ordinii de zi cu -proiectul de hotarare 
privind acordarea unui stimulent financiar familiilor pentru nou-nascuti ; presedintele de sedinta, 
Miu Vladimir  supune la vot ordinea de zi, suplimentarea ordinii de zi  si se aproba cu votul tuturor 
consilierilor prezenti. 
Punctul nr.1 pe ordinea de zi : proiectul de hotărâre referitor la :  aprobarea rețelei școlare pentru 
anul școlar 2022-2023 ;inițiatorul proiectului, primarul comunei dă citire proiectului de hotărâre; 
apoi se citește și conținutul avizului conform comunicat de ISJ Olt; au loc apoi discuții:  
viceprimarul comunei,Gîsculescu Danubian Cristian-din analiza prevederilor legale în 
materie,respectiv,legea educaţiei naţionale nr.1/2011,rep., modificată ,care -  la art.61 alin.2 
dispune”reţeaua şcolară a unităților de învățământ de stat și particular se organizează de către 
autorităţile admnistratiei publice locale, cu avizul conform al inspectoratelor şcolare „; ia cuvântul 
apoi, primarul care menționează că așa cum rezultă și din avizul conform emis de ISJ Olt,la nivelul 
Comunei va funcționa Școala cu clasele I-VIII Leonida Marineanu Tia Mare ( ciclul 
prescolar,primar,gimnazial) și două GPN, în satul Tia Mare și în satul Potlogeni; unitate cu 
personalitate juridică este doar Școala Gimnazială Tia Mare iar cele fără personalitate juridică : 
GPN Potlogeni și GPN Tia Mare; apoi, Papa Milian menționează faptul că populația este 
îmbătrânită , copii sunt din ce în ce mai puțini; primarul – da, asa este ; vceprimarul- reteaua 
scolara nu are modificari si in acest sens este si avizul dat de Inspectoratul scolar ; Nemaifiind alte 
discuţii, preşedintele de şedinţă supune la vot reţeaua şcolară propusa de primar prin proiectul 
de hotărâre și cu respectarea avizului conform comunicat de Inspectoratul Şcolar judeţean Olt; 
proiectul de hotărâre este aprobat cu votul tuturor consilierilor în funcţie și prezenţi; 
Punctul nr.2 proiectul de hotarare prin care Consiliul local ia act de Raportul de activitate intocmit 
de primarul comunei Tia Mare pe anul 2021, in conformitate cu prevederile art.155 alin.(3) din 
Codul administrativ; Primarul Comunei da citire Raportului de activitate ;  discutii : se propune 
ca, dupa sedinta Consiliului local ,fiecare consilier sa primeasca cate o copie a acestui raport; 
Următorul punct:proiectul de hotărâre referitor la proiectul de hotarare referitor la aprobarea 
Raportului privind activitatea asistentilor personali ai persoanelor cu handicap grav pe semestrul 
II 2021 : primarul da citire proiectului de hotarare; secretarul Consiliului local prezinta raportul 
de specialitate: astfel, la nivelul comunei Tia Mare, un număr de 42 de persoane cu handicap grav 
au angajat asistent personal la Primaria Tia Mare și un număr de 25 persoane cu handicap grav 
beneficiază de indemnizație de însoțitor ; tot secretarul menționează : în anul 2021 a fost aprobat 
un număr total de 60 de posturi de asistenți personali : secretarul mentionează faptul că au mai 
fost depuse cereri de angajare iar numărul asistenților precum și al indemnizațiilor aflate în plată 
variază, asta pe de o parte decesului persoanelor cu handicap care se află în situația de a avea 
angajat asistent personal,pe de altă parte modificării încadrării în grad de handicap; pe cale de 
consecință, la data întocmirii proiectului de hotărâre, se află în plată 42 de asistenți personali și 
25 indemnizații de însoțitor;  au loc apoi discuții: au loc apoi discuții:  primarul – conform legii, 
avem obligația să le asigurăm continuitatea dacă un asistent personal depune cerere pentru 



concediu de odihnă; Urzicana Iancu întreabă cât suportă statul din aceste costuri ; răspunde 
primarul – noi ar trebui să punem din bugetul local 10% iar restul trebuie asigurat de la bugetul 
de stat: Dan Oprița : sunt și cazuri foarte grave care nu au posibilitatea de a merge cu persoana 
bolnavă la comisia de expertiză; primarul: așa este,din păcate dar si daca vin cu certificate de 
incadrare in grad de handicap grav cu asistent personal avem obligatia sa angajam acest asistent 
personal; anul trecut, mentioneaza primarul, salariile asistentilor au fost platite cu prioritate; la 
fel si banii pe concediu si voucherele de vacanta;  Nemaifiind alte discuții, președintele de ședință 
supune la vot proiectul de hotărâre și acesta este aprobat cu votul tuturor consilierilor.  – 
Punctul nr.4 - organizarea pazei  comunale ; se dă cuvântul inițiatorului,primarul comunei pentru 
a aduce la cunoștința Consiliului proiectul de hotărâre; în referatul intocmit ,primarul comunei 
menţionează că,  autorităţile locale sunt obligate să organizeze paza rurală, cf.L.nr.333/2003, 
modificata si completata ; în plan se propune paza proprie prin 3 muncitori cu atribuţii de pază; 
se da citire si planului de pază; tot  primarul menționează : paznicii vor fi organizaţi cu ajutorul  
Postului de poliție Tia Mare ; planul, de altfel, trebuie avizat de ei; apoi, secretarul Consiliului local 
dă citire planului de pază; viceprimarul dă citire referatului întocmit și care susține proiectul de 
hotărâre in forma redactata;. Nemaifiind alte discuţii, presedintele de sedinta supune la vot  
proiectul de hotarare si acesta este  aprobat in forma propusa prin proiect, cu votul tuturor 
consilierilor in funcţie .  
Punctul nr.5 aprobarea incheierii unui contract de prestari servicii din drepturi conexe  pentru 
instructor de dansuri populare ;  primarul prezinta proiectul de hotarare apoi mentioneaza- 
instructorul de dansuri pe care l-am avut si-a dat demisia ; de o perioada buna de timp nu l-am 
mai platit acesta solicitand suspendarea contractului de munca din motive personale; primarul- 
a fost si situatia pandemiei care nu a permis aceasta activitate; intrucat postul a fost desfiintat se 
va incerca achizitionarea unor servicii de prestare activitate dansuri populare ; domnul Gulie 
Iancu este persoana autorizata sa presteze acesta activitate ; se propune ca acest contract sa se 
incheie pe o perioada de 3 ani pentru suma de 2000 lei/luna; in luna decembrie 2021,Consiliul 
local a adoptat o hotarare prin care sa se achizitioneze servicii de instructir dansuri populare si 
acompaniament muzical ; se propune ca aceasta hotarare sa isi inceteze aplicabilitatea si sa se 
adopte o alta hotarare ; primarul – se va incerca refacerea formatiei de dansuri prin selectarea de 
copii de la scoala ,care au aceste abilitati; trebuie facuta o selectie in cadrul scolii si apoi trebuie 
instruiti; nu este o activitate usoara; in trecut a durat aproape 2 ani pana s-a realizat o formatie; 
costume populare exista ; au fost achizitionate prin fonduri europene,prin GAL, anii trecuti; 
nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este 
aprobat cu votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct – este strans legat de cel anterior- proiect 
de hotarare privind incheierea unui contract de prestari servicii din drepturi conexe pentru 
acompaniament muzicalȘ primarul prezinta proiectul de hotarare ; discutii: asigurarea 
instrumentallui  muzical  este strans legata de instruirea in dansuri populare  ; primarul 
orchestratia necesara desfasurarii acestor ore de instruire se propue a fi realizata prin 
intermediul unor persoane fizice,lautari; legea permite acest lucru,in legea pentru drepturile de 
autor; se propune incheierea acestui contract pe o perioada similara cu cel pentru dansuri 
populare, 3 ani; fiecare lautar va primi cate 1000 lei/luna;  se va respecta  limita sumei de 4000 
lei/luna, aprobata in decembrie 2021 ;presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare 
si acesta este aprobat cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul 7 -  proiect de hotarare initiat de primarul comunei, cu privire la aprobarea scoaterii din 
functiune,in vederea casarii a unor obiecte de inventar din patrimioniul primariei; primarul 
prezinta proiectul de hotarare; cf.raportului de specialitate se propune scoaterea din functiune a 
unor obiecte de inventar,in valoare totala de 76578,46 lei; inventarierea s-a efectuat in luna 
decembrie 2021 ,pana la 15 ianuarie 2022; au fost identificate obiecte de inventar degradate, 
defecte care se impune a fi scoase din inventar;  acestea sunt supuse amortizarii cf.legii; se va 
incerca valorificarea  celor care se pot valorifica iar sumele obtinute se vor face venit la bugetul 



local: nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care 
este aprobat cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul nr.8 pe ordinea de zi – proiectul de hotarare initiat de primarul comunei,cu privire la 
instituirea taxei speciale de salubrizare si aprobarea Regulamentului privind instituirea si 
administrarea taxei speciale de salubrizare  ; primarul prezinta proiectul de hotarare; discutii - 
primarul- in luna decembrie 2021 a fost transmisa de catre ADI OLT-ECO o adresa prin care am 
fost instiintati despre necesitatea aprobarii acestei taxe ; Instituirea  taxei speciale de salubrizare 
ca mecanism de finanțare a serviciilor de salubrizare aferente proiectului „ Sistemului de 
Management Integrat al Deșeurilor din Județul Olt” este prevăzută în Cererea de finanțare și 
Analiză Instituțională, Anexe ale Contractului de finanțare nr. 132032/28.04.2011  încheiat între 
Consiliul Județean Olt  și Ministerul Mediului și Schimbărilor Climatice . Cuantumul taxei speciale 
de salubrizare s-a stabilit pe baza analizei efectuate de către Asociația de Dezvoltare 
Intercomunitara Olt Eco, ținând cont de prevederile aplicației care a stat la baza proiectului SMID 
și de tarifele determinate prin procedura de atribuire a contractelor de delegare.. Astfel, Asociația 
de Dezvoltare Intercomunitară OLT ECO, prin adresa , a avizat taxa specială de salubrizare, care 
va fi colectată de la utilizatorii serviciului de salubrizare după prestarea activității de colectare a 
deșeurilor municipale în COMUNA TIA MARE (UAT) de către operatorii desemnați la nivel 
Județean, în cadrul Proiectului European Sistem de Management al Deșeurilor în Județul Olt. 
Cuantumul taxei speciale de salubrizare propusă spre aprobare pentru. COMUNA TIA MARE 
(UAT), aferentă anului 2022 este stabilită, astfel:pentru utilizatorii casnici - este de: 
3,56lei/luna/persoana iar pentru utilizatorii non-casnici, este de 0,6 lei/kg.Cadrul juridic unitar 
de instituire și administrare a taxei speciale de salubrizare sunt stabilite in regulamentul privind 
instituirea și administrarea taxei speciale de salubrizare; primarul – s-a organizat licitatie si acest 
pret va fi stabilit cam de toate primariile membre in OLT ECO ; banii ii va plati primaria urmand 
a se recupera aceasta taxa de la cetateni ; taxa se va plati efectiv cand  prestatorul va incepe acest 
serviciu< estimarile sunt undeva la 2 miliarde ,bani pe care trebuie sa ii recupram din sat;  trebuie 
popularizat printre cetateni ca numai au voie sa faca ce vor; gunoiul se va ridica in saci speciali , 
selectiv, sticla, carton,plastic : se pune problema de tomberoane ; este o mare problema cu 
gonoaiele peste tot< sacii va trebui tot primaria sa-i cumpere dar sunt costisitori,fiind 
biodegradabili ; se discuta despre gunoaie, despre faptul ca catenii il arunca aiurea ; primarul – 
va fi foarte greu sa ii convingem dar trebuie inceput de undeva; cu timpul se vor obisnui si cu asta; 
nemaifiind alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este 
aprobat cu votul tuturor consilierilor .Urmatorul punct- alegerea presedintelui de sedinta;  este 
propus d/l Nedelea Marian,fiind urmatorul,in ordine alfabetica : se supune la vot si este desemnat 
ca presedinte de sedinta pentru urmatoarele 3 luni.Urmatorul punct – acordarea unui stimulent 
financiar familiilor pentru nou-nascuti; primarul prezinta proiectul de hotarare: apoi au loc 
discutii :  astfel,  potrivit prevederilor Legii asistentei sociale nr.292/2011, autoritatile 

administratiei publice locale sunt obligate să intervină pentru prevenirea,limitarea sau 
înlăturarea efectelor temporare ori permanente ale situațiilor care pot genera marginalizarea sau 
excluziunea sociaăa a persoanei, familiei, grupurilor ori comunităților. In Comuna Tia Mare, 
datorita mentinerii unor valori scazute ale ratei natalitatii,precum si datorita inaintarii in varsta 
a generatiilor, structura pe grupe mari de varsta a populatiei va continua sa se modifice,in sensul 
reducerii numarului si ponderii tinerilor si al cresterii numarului si ponderii populatiei 
varstnice.Astfel, dat fiind faptul ca rata natalitatii este in descrestere,propunem acordarea unui 
stimulent financiar familiilor pentru copiii nou-nascuti,astfel incat autoritatea locala sa ajute 
familiile respective. Prin proiectul de hotarare se propune acordarea unui stimulent pentru 
familiile cu nou-nascuti : cate 500 ei/familie pentru prima si a doua nastere si 700 lei incepand 
cu a treia nastere; parintii copilului trebuie sa aiba macar unul dintre ei domiciliul sau resedinta 
in comuna si sa locuiasca efectiv pe raza comunei impreuna cu copilul; in scopul punerii in 
aplicare a fost elaborata si o metodologie in care sunt inscrise conditiile in care se poate acorda 



acest stimulent, ce acte trebuie sa depuna parintii,in ce termen, conditii de acordare; punerea in 
aplicare se va realiza prin implicarea Compartimentului asistenta sociala si apoi financiar pentru 
punerea in plata ; primarul – in cursul anului 2021, d/l consilier Veselin Ionel a adus in discutie 
posibilitatea de a acorda o suma de bani pentru tinerii casatoriti; este si acest aspect luat in 
considerare dar, intrucat situatia actuala a natalitatii in comuna este una precara, propune 
acordarea acestui ajutor pentru cei care au copii nou-nascuti,pentru sprijinirea acestora ; 
nemaifiind alte discutii,presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare, care este 
aprobat cu votul tuturor consilierilor.Urmatorul punct: prezentarea rapoartelor de activitate ale 
consilierilor locali pe anul 2021; fiecare consilier, prezinta, pe rand aceste rapoarte ce vor fi 
arhivate de catre secretarul general al comunei ; La ultimul punct: primarul aduce in discutie 
situatia burselor scolare ce se vor acorda incepand cu semestrul II ; Scoala Tia Mare ne-a inaintat 
situatia ,pe ani de studiu si propunerile pentru acordarea acestor burse scolare; intrucat criteriile 
de acordare s-au modificat de asemenea si cuantumul ,pentru fiecare tip de bursa ,primarul 
propune urmatoarele: acordarea unui numar total de 80 de burse sociale, cu un cuantum de 200 
lei /luna; burse de merit – cu media 10 – 11 burse x 300 lei /luna; burse de studiu: media 9,50-
9,99 – 19 burse x 250 lei / luna; media 7,50-9,50 – 34 burse x 200 lei /luna ; primarul – precizeaza 
-unde se depaseste suma din HG , diferenta se suporta din bugetul local al comunei; Stoian 
Florentin – pentru aceste dosare de bursa trebuie adeverinta de la Fisc; primarul – ii vom ajuta 
pe cetateni sa le obtina prin cei de la Compartimentul ITL care pot genera aceste adeverinte din 
Patrimven; primarul – vor fi multe discutii intrucat scade mult numarul burselor sociale dar si 
cuantumul pentru toate tipurile creste; primaria va sustine atat cat va putea acordarea de burse 
scolare; dupa aprobarea bugetului pe 2022 se va hotari cu privire la ele. 
Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară lucrarile închise. 
Drept pentru care am încheiat prezentul proces verbal ce se va supune spre aprobare in prima 
sedinta a Consiliului Local Tia Mare. 

  

               Presedinte de sedinta, 

                  Miu Vladimir 
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